
Zápisnica z XXXII. valného zhromaždenia Spišského dejepisného spolku zo 

dňa 22. júna 2024 v Kežmarku 

 

 Dňa 24. júna 2024 sa v Evanjelickom lýceu v Kežmarku uskutočnilo XXXII. valné 

zhromaždenie (ďalej VZ) Spišského dejepisného spolku (ďalej SDS). Stretnutia sa zúčastnilo 

68 riadnych a prispievajúcich členov SDS a 6 kolektívni  členovia, ktorých v úvode privítal 

predseda spolku Mgr. et Mgr. Vladimír Olejník, PhD. Členov zároveň informoval, že úvodnú 

čakaciu dobu, aby bolo VZ uznášania schopné, vyplnia odborné prednášky na tému Pandémie 

a epidémie v dejinách Spiša. Taktiež požiadal o krátky príhovor Mgr. Romana Porubäna, farára 

Cirkevného zboru ECAV v Kežmarku a poďakoval za jeho ústretovosť a možnosť   opäť po 

piatich rokoch pripraviť VZ v priestoroch lýcea. Taktiež vyslovil poďakovanie aj Mestu 

Kežmarok za podporu nášho podujatia občerstvením. 

V rámci odbornej časti - konferencie  odzneli štyri prednášky. Príspevok s názvom 

Epidémie v kontexte historického diania na Spiši predniesla PhDr. Zuzana Kollárová, PhD., 

druhú prednášku si pripravila doc. Mgr. Monika Bizoňová, PhDr. na tému Epidémie 

a ochorenia na Spiši v 19. storočí v zrkadle matrík rímskokatolíckej cirkvi, pokračovala Mgr. 

Františka Sarnecká, PhD. s témou Choroby a epidémie v dejinách Starej Ľubovne a Mgr. Ľuboš 

Janáček priblížil Komunikáciu Kráľovskej administrácie 16 spišských miest počas epidémie 

cholery v roku 1831 (na príklade Spišskej Soboty).  

Po odznení prednášok konferencie a prestávke na občerstvenie pokračovalo VZ voľbou 

návrhovej komisie, ktorej úlohou bolo vypracovať návrh uznesenia pléna valného 

zhromaždenia. Do komisie boli zvolení: Ing. Dušan Bevilaqua,PhD., Zuzana Galová a Mgr. 

Vladimír Ševc. Prítomní si ďalej vypočuli správu o činnosti SDS za rok 2023, ktorú predniesla 

tajomníčka SDS, PhDr. Slávka Sámelová a správu o hospodárení za rok 2023 prednesenú PhDr. 

Soňou Pollákovou. Správu revízorov hospodárenia prečítal Ing. Ján Čarnogurský. V závere 

správy revízorov hospodárenia bolo konštatované, že všetky výdavky – honoráre 

a prevádzkové náklady boli vynaložené v súlade so stanovami spolku. Doklady boli riadne 

zaúčtované v peňažnom denníku. Ten bol vzorne a prehľadne vedený podľa predpísaných 

rubrík a finančných predpisov. Plénum VZ prednesené správy jednohlasne schválilo.  

Predseda SDS ďalej predstavil členom spolku aktivity, ktoré pripravuje výbor na jeseň 

tohto roku. Najbližšie to bude v septembri exkurzia do Jasova a jesenná konferencia 

v Markušovciach na tému Šľachta na Spiši - Máriássyovci. Predseda tiež pripomenul plán 

činnosti na rok 2025, kedy sa majú uskutočniť dve konferencie:  jarná konferencia  Les v 

dejinách Spiša a jesenná konferencia Historici v začiatkoch spišskej historiografie a exkurzia 

do Zvolena a okolia. Nasledoval návrh programu činnosti v roku 2026. Predseda predstavil 

návrh výboru na dve konferencie: Vodná energia na Spiši a Páni z Lomnice. Ďalší návrh 

predložil Gabriel Lukáč a to Fortifikácia na Spiši od praveku po včasný novovek. Plénum 

hlasovaním schválilo konferencie predložené výborom a téma fortifikácie bude predložená ako 

možná téma konferencie v roku 2027. Členovia SDS mali zároveň  možnosť hlasovať z dvoch 

návrhov o trase exkurzií: 1.) Kaštieľ Borša a tokajská vínna oblasť (2- dňová exkurzia) alebo 

2.) Pamiatky Liptova. Plénum odhlasovalo, že jesenná exkurzia v roku 2026 bude do Tokaja. 



Tajomníčka spolku prečítala mená členov spolku, ktorí mali alebo budú mať  v roku 

2024 životné jubileá a zaželala im do ďalších rokov veľa zdravia. Predseda oznámil členom 

spolku, že sa výbor rozhodol osobne zablahoželať čestnej členke PhDr. Eleonóre Baráthovej 

k jej životnému jubileu 80-tym narodeninám darčekovým košom. Pri otázke členstva požiadal 

predseda členov, aby si pozreli v ročenke aktuálny súpis členov a v prípade, že by mali 

vedomosť o úmrtí niektorého člena, informovali o tom  tajomníčku. 

Členovia spolku tiež odsúhlasili vylúčenie 5 členov pre nezaplatenie členských 

poplatkov za posledných päť rokov. Proti nebol nikto, jeden člen sa zdržal hlasovania. 

Prítomní si mohli prevziať ročenku  Z minulosti Spiša XXXI/2023, ktorá je venovaná 

pamiatke doc. PhDr. Jozefa Sulačeka, CSc., laureáta Ceny Ivana Chalupeckého. Predseda 

navrhol ponechať jej cenu na úrovni minulého roka  a plénum schválilo jej predajnú cenu opäť  

pre nečlenov na 10,- € a pre členov SDS 7,- €.  

V diskusii neodzneli žiadne podnety alebo návrhy. Na záver podujatia Dušan Bevilaqua 

za návrhovú komisiu prečítal znenie návrhu Uznesenia pléna XXXII. valného zhromaždenia 

SDS. Valné zhromaždenie uznesenie jednomyseľne schválilo a je súčasťou tejto zápisnice. 

Predseda poďakoval členom za účasť a zároveň ich pozval na exkurziu do Lyceálnej knižnice, 

ktorou sprevádzal prítomných Roman Porubän. 

V Kežmarku 22. júna 2024  

                                  Zapísala: PhDr. Slávka Sámelová, tajomníčka SDS 

          


